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POREČ -  
Slovenija ne zaustavlja samo Hrvatsku, ona koči 
milenijski proces europskog udruživanja, rekao je 
hrvatski predsjednik Stjepan Mesić na jučerašnjoj 
svečanoj sjednici Županijske skupštine održanoj u 
Poreču, na kojoj mu je uručena povelja počasnog 
grañanina Istarske županije. Istaknuo je da je 
slovenska blokada sada i problem Europe, koja će, 
kad se udruži, postati po njegovoj procjeni najveći faktor mira u svijetu. Napomenuo je da po 
meñunarodnom pravu svaka zemlja koja izlazi na more ima pravo na pristup otvorenom 
moru, što on ne osporava ni Sloveniji, no ističe da se u taj razgovor ne smije miješati i pitanje 
granice. 
 
- Slovenija je ta koja prejudicira granicu. Kako sada možemo pregovarati ako je njihov 
parlament proglasio granicu do našeg kopna u Piranskom zaljevu, a kupati se u moru s 
putovnicom u džepu je dosta teško, rekao je Mesić. 
 
Kritizirao je i državnu vlast, rekavši da je Hrvatska možda i najcentraliziranija zemlja u 
Europi, što je, po njemu, vjerojatno i imalo smisla u ratu, ali ne i sada. »Odgovornost i novac 
treba prenijeti i na nižu razinu, što bi bio dodatni motiv za sve grañane«, kazao je. 
 
Što se tiče financijske krize u kojoj se Hrvatska, ali i Europa trenutno nalaze, rekao je da je 
liberalni kapitalizam došao do vrha i postao kontraproduktivan, stvarajući virtualni kapital. 
Smatra da bi Zapad sada trebao uvesti regulatore u financijskom sektoru, da se kriza više ne 
ponovi. 
- U Hrvatskoj imamo antirecesijski program, koji će tek pokazati svoje rezultate. Mislim da bi 
se drugi trebali ugledati na Istru, koja je znala odrediti potencijale i prioritete kada je 
izgradnja u pitanju, rekao je Mesić, očito aludirajući na neodustajanje centralne vlasti od 
gradnje Pelješkog mosta. 
 
Župan Ivan Jakovčić istaknuo je da Istra ustraje u namjeri realizacije svojih razvojnih 
programa, od izgradnje pulske bolnice i sveučilišnog kampusa do gospodarenja vodom i 
otpadom. Napomenuo je da je Županija reagirala na krizu donijevši mjere u gospodarstvu te 
ocijenio da se Istra žilavo odupire recesiji, naglasivši da je prioritet očuvanje radnih mjesta. I 
on je, poput Mesića, rekao da je Hrvatska visoko centralizirana država. 

 

 



 
- Istra neće biti konkurentna ako se situacija ne promijeni u korist regija. Spremni smo 
poduzeti radikalne poteze, kao što je bilo uvoñenje dvojezičnosti, ako se nešto ne pokrene, 
kazao je. 
 
Odbacio je slovensko prisvajanje hrvatskog teritorija, ali i rekao da vjeruje da taj problem nije 
utjecao na dobre odnose Slovenaca i Hrvata u Istri. Istaknuo je da je Istra primjer regije u 
kojoj se narodi poštuju i manjine meñusobno štite. 
 
Anton Peruško, predsjednik Skupštine, čestitavši Dan Statuta Istarske županije rekao je da se 
pokazalo da je politička borba oko županijskog Statuta, koji je, po njemu, izraz slobode 
grañana Istre, bila nepotrebna. Zahtjev za većom autonomijom, kazao je, ne dovodi u pitanje 
svehrvatsko jedinstvo. No, istaknuo je da se Istra ne može pomiriti s malim proračunom kojim 
trenutno barata, zbog čega zahtijeva policentrični razvoj. 
 
Peruško je predvidio da će prijepori sa Slovenijom biti prevladani te pozvao »usijane glave da 
ne siju sjeme razdora«. Rekao je da bi rješavanje graničnog pitanja trebalo prepustiti 
meñunarodnim institucijama, a ne tim problemom opterećivati i zavañati narod. 
 

Piše B. ŽIŽOVIĆ 
 

Županijski grbovi Červaru, Dujaniću i Illyju 

Osim povelje počasnog grañanina, na sjednici su dodijeljeni i grbovi Istarske županije. 
Primili su ih Lino Červar, trener hrvatske rukometne reprezentacije, Marčelo Dujanić, jedan 
od osnivača pulskog Sveučilišta Jurja Dobrile, i Riccardo Illy, bivši predsjednik regije Friuli-
Venezia Giulia. 
 

 
 

PREDSJEDNIK OBIŠAO VIŽINADU I SPORTSKU DVORANU ŽATIKA 

Ljudi poznaju i prate ono što radim 

VIŽINADA/PORE Č -  
Dvodnevni posjet Istri, gdje boravi zbog primitka priznanja za počasnog grañanina Istarske 
županije, predsjednik Stjepan Mesić započeo je obilaskom Vižinade. Na glavnom 
vižinadskom trgu dobrodošlicu su mu zaželjeli župan Ivan Jakovčić i općinski načelnik Dario 
Baldaš, a predsjednik je prvo razgledao crkvu sv. Barnabe i poznate freske iz 14. stoljeća. 
 
Praćen pljeskom okupljenih mještana, Mesić se s pratnjom uputio u sportsku dvoranu gdje su 
se prigodnim glazbenim i plesnim programom predstavili učenici područne osnovne škole, a 
najbolji vinari i maslinari Vižinade ponudili su na degustaciju svoja vina, ulja i autohtone 
proizvode. Najpoznatije istarske kolače za ovu priliku pripremile su domaćice, sudionice 
tradicionalne vižinadske manifestacije Slatka Istra. Učenici su predsjedniku pripremili 
prigodne darove, dok je poklon-paket s delicijama iz široke palete kvalitetnih autohtonih 
proizvoda ove općine uručio poznati vinar Marijan Arman. Mnogi su ovu priliku iskoristili za 
slikanje s Mesićem, a prije njegova odlaska kratak prikaz programa Centra za regionalno 
ruralni razvoj predstavio je direktor Agencije za ruralni razvoj Istre Gracijano Prekalj. 



– To što postajem počasni grañanin Istre dokaz je da ljudi poznaju i prate ono što radim, ali to 
je priznanje i poziv da i dalje budem maksimalno angažiran, komentirao je predsjednik povod 
svog posjeta. 
 
Po dolasku u Poreč Mesić se prvo zaustavio u novootvorenom pogonu tvrtke Fusio, prvom 
gospodarstvenom objektu u poduzetničkoj zoni Buići-Žbandaj. Dobrodošlicu su mu poželjeli 
gradonačelnik Edi Štifanić sa suradnicima i predstavnici Fusija, a Mesić je obišao halu, 
prodajni i proizvodni dio objekta. Posljednja predsjednikova stanica prije ulaska u grad bila je 
sportska dvorana Žatika, koju je razgledao u društvu s predsjednikom gradske tvrtke 
Parentium Alenom Benkovićem i članom Gradskog poglavarstva Edom Kosom. 
 
 

Piše V. H. 
 


